

Liebe Freundinnen und Freunde,

Dear friends, (please, see English text below)

immer noch überwältigt von den Ereignissen der letzten beiden Wochen, möchten wir gern einige Informationen mit euch teilen.

1. Danksagung und Bilder
2. Spendenkonto für die Zeremonien für Shamar Rinpoches Kudung
3. Gebet zur schnellen Wiederkehr von Shamar Rinpoche
4. Reiseplan von Shamar Rinpoches Kudung
5. Reiseinformationen zu den Zeremonien in Asien
6. Presseberichte



7. Lama Wallis Kurs
8. Abschiedsgedicht an Shamar Rinpoche von Dr. Dennis Sieg

1. Danksagung und Bilder

Der plötzliche Tod von Shamar Rinpoche hat uns zutiefst erschüttert und erfüllt uns mit großer Trauer. Gleichzeitig mussten wir unmittelbar darauf in intensive Aktion gehen, da sofort viele Dinge geregelt werden mussten wie die Vorbereitung des Hauses für so viele Gäste wie möglich, die Essensversorgung und unendlich viele Formalitäten.

Bei diesem intensiven Einsatz waren wir aber keineswegs allein, sondern haben unglaublich viel Hilfe und Unterstützung von allen Seiten erfahren. Die sofortige Hilfe kam von vielen Freunden aus den Bodhi Path Zentren, aus Dhagpo Kagyu Ling, Dhagpo Kündröl Ling und besonders von unseren Freunden aus den Diamantwegzentren sowie auch von der Stadt Renchen, von unseren Nachbarn und von vielen anderen.

Euch allen, die an der Aktivität der letzten Wochen beteiligt waren: ein Riesen-Dankeschön! Ihr wart phantastisch!!!

Mehrere Tausend Menschen haben sich von Shamar Rinpoche verabschiedet – es war überwältigend. Es gab viele Regenbogen und weitere Zeichen, die Rinpoches besondere Qualitäten deutlich gemacht haben.

Mit den kurzen Videos, an dessen Herstellung Bodhi Path, Dhagpo Kagyu Ling und Diamantweg beteiligt waren, könnt ihr einen kleinen Eindruck dieser unglaublichen Zeit bekommen:

Homage to Shamar Rinpoche: <http://www.youtube.com/watch?v=wmH14f2d89Y>

Shamar Rinpoche's remains leave Germany:
<http://www.youtube.com/watch?v=FbUG5OiiF5Y>

Fotos, hauptsächlich aufgenommen von Tokpa aus Dhagpo Kagyü Ling, findet ihr auf: Shamar Rinpoches website: <http://shamarpa.org/> ebenso wie viele wunderbare Berichte und die Kondolenzschreiben aus aller Welt.

Auch auf unserer facebook Seite Bodhi Path Renchen-Ulm gibt es viel zu sehen.

2. Spendenkonto für die Zeremonien für Shamar Rinpoche

Die umfangreichen Zeremonien, die Überführungen nach Delhi, Kalimpong und Kathmandu, die Versorgung aller Mönche und Nonnen, die benötigten Materialien und alle Formalitäten

sind ein enormer Kostenfaktor. Gleichzeitig ist es sehr verdienstvoll, gerade in dieser Zeit und zu dieser Gelegenheit, sich zu beteiligen.

Wenn ihr also für die Zeremonien spenden möchtet, nutzt bitte das folgende Konto:

Name: Bodhi Path Zentrum, Central Fund

IBAN: DE42 6645 0050 0004 8802 50

BIC: SOLADES1OFG

Purpose: donation for ceremonies Shamar Rinpoche

3. Gebet zur schnellen Wiederkehr von Shamar Rinpoche

Im Anhang findet ihr die aus dem KIBI kommende englische Übersetzung des Gebetes, das von SH Karmapa Thaye Dorje verfasst wurde.

4. Reiseplan von Shamar Rinpoches Kudung

Nachdem Shamar Rinpoches Körper am 19. Juni in einer großen, von Gyalwa Karmapa angeführten, Prozession die Friedhofshalle von Renchen verlassen hat, wurde er nach Delhi geflogen. Von dort wird er am 1. Juli nach Kalimpong, zum Shri Diwakar Institute, weiterreisen. Am 14. Juli findet dann die Übermittlung nach Swayambhu in Kathmandu statt und am 31. Juli wird am Shar Minub Institut, dem Herzensprojekt von Shamar Rinpoche, die Feuerbestattung stattfinden.

5. Reiseinformationen zu den Zeremonien in Asien

Wenn ihr an den Veranstaltungen in Asien in den nächsten Wochen teilnehmen möchtet, können euch die folgenden Agenturen behilflich sein. Beide sind eng mit Shamar Rinpoche verbunden.

Für Unterkünfte: Shambala Travels & Tours in Kathmandu. Sie sind auch Hauptorganisator für das Kagyü Mönlam.

www: www.shambhalatravels.com

email: info@shambhalatravels.com

Für Flüge und Reisepakete: Ten Directions Agentur in Heidelberg

Telefon: +49-6221-871 75 78, mobil: +49-176-373 900 55

email: afc@tendirections.de

6. Presseberichte

Hier findet ihr viele Artikel, die seit dem 12. Juni erschienen sind:

Lokalzeitungen:

<http://www.badische-zeitung.de/ortenaukreis/buddhistische-trauer-in-renchen--86462846.html>

<http://www.badische-zeitung.de/ortenaukreis/trauerzeremonie-fuer-hohen-buddhistischen-geistlichen-in-renchen>

<http://www.badische-zeitung.de/offenburg/buddhistische-abschiedszeremonie-an-fronleichnam--86354348.html>

<http://www.bo.de/lokales/achern-oberkirch/unzaehlige-erweisen-dem-meister-die-letzte-ehre>

Buddhist Channel:

<http://www.buddhistchannel.tv/index.php?id=3,11912,0,0,1,0#.U6dBhghR04U>

Kuensel, Bhutan:

<http://www.kuenselonline.com/shamar-rinpoches-kudung-arrives-in-new-delhi/#.U6c6-ahR04U>

Original Pressemitteilungen:

<http://www.prnewswire.co.uk/news-releases/buddhists-from-all-over-the-world-bid-farewell-in-germany-to-one-of-the-highest-teachers-of-tibetan-buddhism-263973161.html>

<http://www.newswire.ca/en/story/1376785/buddhists-from-all-over-the-world-bid-farewell-in-germany-to-one-of-the-highest-teachers-of-tibetan-buddhism>

http://noticias.lainformacion.com/interes-humano/muerte/comunicado-los-budistas-de-todo-el-mundo-despiden-en-alemania-a-uno-de-los-maestros-del-budismo-tibetano_MR045RYxJFTVdk15F9cWr3/

<http://www.news.nom.co/buddhists-from-all-over-the-world-bid-10072483-news/>

Weitere:

<http://www.dechen.org/2014/06/rituals-for-shamar-rinpoche-in-germany/>

<https://pasadenabodhiseeds.wordpress.com/tag/shamar-rinpoche/>

<http://www.dharmawheel.net/viewtopic.php?f=50&t=16753&start=20>

<http://www.dorjeshugden.com/forum/index.php?topic=4940.0>

<https://www.facebook.com/pages/Shamar-Rinpoche/590784934341571>

Thailand

<http://www.thaipr.net/general/552426>

Japan

<http://www.afpbb.com/articles/-/3018528>.



7. Meditationskurs mit Lama Walli

Nun geht es mit unserem Programm weiter: Lama Walli wird während des kommenden Meditationskurses von Mittwochabend, 02.07. bis Sonntagmittag, 06.07., Belehrungen geben zum Thema: ‚absolutes Bodhicitta‘ und ‚Tonglen‘, der Praxis von Geben und Nehmen. Dharma-Lehrer Chris wird die Meditationen anleiten.

Es gibt noch freie Plätze und wir freuen uns, wenn ihr kommt!

Anmeldung über: www.bodhipath-renchen-ulm.de/programm oder per E-Mail an: info@bodhipath-renchen-ulm.de

8. Abschiedsgedicht für Shamar Rinpoche von Dr. Dennis Sieg, Bodhi Path Düsseldorf

Oh precious teacher,

*Countless eons ago,
you cut all suffering at the root
and realized that
whatever is dependently arisen is
unceasing, unborn,
un-annihilated, not permanent,
not coming, not going,
without distinction, without identity
and free from conceptual construction.*

*Yet I, for whom these are but words,
am struck by grief on this sad day
that you Shamarpa Mipham Chokyi Lodro
stopped manifesting in this world.*

*Due to a small break in my bad karma,
accumulated through beginningless wandering,
due to a flicker of merit in this life,
I met you Rinpoche and received your precious teachings.*

*The wish fulfilling instructions on Bodhicitta
you put into my hand and heart.
If now I fail to put them into practice,
when could such a chance be mine again?*

*Therefore, kind teacher, grant your blessing,
that I never fail or falter on the Bodhi path.
Through your continuous inspiration may I persevere in practice
and diligently train my mind.*

*And all the merit gained thereby, I will
dedicate wholeheartedly to the fulfillment of your wishes,
so that all obstacles may be dispelled, which would hinder
your swift return*

OM AMI DEWA HRIH

Und noch etwas zum Schluss: Shamar Rinpoche hat uns speziell in den letzten Jahren alles mit auf den Weg gegeben, das wir brauchen. Noch in seinem letzten Kurs hat er phantastisch essentielle Belehrungen gegeben – nun ist es an uns, das alles Schritt für Schritt in die Praxis umzusetzen und seine Aktivität fortzuführen. Wohlan!

Mit sehr lieben Grüßen

Euer Bodhi Path Team

.....
Dearest friends,

Still overwhelmed by the events of the last two weeks, we would like to share some information with you.

1. Acknowledgement and pictures
 2. Account for donations for the ceremonies reg. Shamar Rinpoche's Kudung
 3. Prayer for the swift return of Shamar Rinpoche
 4. Travel plan of Shamar Rinpoche's Kudung
 5. Travel information reg. the ceremonies in Asia
 6. Press
 7. Course with Lama Walli
 8. Poem for Shamar Rinpoche from Dr. Dennis Sieg
-

1. Acknowledgement and pictures

The sudden death of Shamar Rinpoche was a big shock for us and leaves us deeply saddened. At the same time we had to put ourselves into immediate action, as many things had to be organized such as preparing the house for as many guests as possible, caring for food and uncountable formalities.

During this intense mission we haven't been alone though. We received so much help and support from all sides. The immediate help came from many friends from the different Bodhi Path centers, from Dhagpo Kagyu Ling, Dhagpo Kündröl Ling and particularly from our Diamondway friends as well as from the town council in Renchen, from our neighbours and from many others.

To you all, who have joined the many activities during the last two weeks: we are sending you a giant THANK YOU! You have been AWESOME!

Several thousand people have paid their last respect to Shamar Rinpoche during the last two weeks – it was phantastic. There were many rainbows, halos and more signs which showed Rinpoche's extraordinary qualities.

You will get an impression of the happening here by watching the short videos, which have been produced by a joined effort from Bodhi Path, Dhagpo Kagyu Ling and mainly Diamondway:

Homage to Shamar Rinpoche: <http://www.youtube.com/watch?v=wmH14f2d89Y>

Shamar Rinpoche's remains leave Germany:
<http://www.youtube.com/watch?v=FbUG5OiiF5Y>

Photos, mainly taken by Tokpa from Dhagpo Kagyu Ling, can be found on Shamar Rinpoche's website: <http://shamarpa.org/> as well as many touching reports and letters of condolence from all over the world.

Many things are also shown on our facebook page from Bodhi Path Renchen-Ulm.

2. Account for donations for ceremonies for Shamar Rinpoche

The intensive ceremonies, the transportations to Delhi, Kalimpong and Kathmandu, the accommodation and food for all monks and nuns, the required material and all formalities are an enormous cost factor. At the same time it is very meritorious to be part of all this during these weeks and for this occasion.

If you want to give money for the ceremonies, please, use the following account:

Name: Bodhi Path Zentrum, Central Fund

IBAN: DE42 6645 0050 0004 8802 50

BIC: SOLADES1OFG

Purpose: donation for ceremonies Shamar Rinpoche

3. Prayer for the swift return of Shamar Rinpoche

Attached you will find the English translation (from KIBI) of the prayer, which was composed by HH Karmapa Thaye Dorje.

4. Travelplan of Shamar Rinpoche's Kudung

After Shamar Rinpoche's Kudung has left the cemetery hall in Renchen on June 19th in a huge procession guided by Gyalwa Karmapa angeführten, he was brought to Delhi. From here he will be taken to Kalimpong, Shri Diwakar Institute, on July 1st. On July 14th there will be the travel to Swayambhu in Kathmandu and on July 31st the cremation will take place at the Shar Minub Institute, Rinpoche's heart project.

5. Travel information for the ceremonies in Asia

If you want to join the festivities in Asia during the next weeks, the following agencies can help you. Both are closely connected to Shamar Rinpoche.

For accommodation: Shambala Travels & Tours in Kathmandu. They are also main organizers for the Kagyu Monlam.

www: www.shambhalatravels.com

email: info@shambhalatravels.com

For flights and packages: Ten Directions agency in Heidelberg

Phone: +49 6221 871 75 78, mobile: +49 -76 373 900 55

email: afc@tendirections.de

6. Press

Please, look at the German text where you will find the links to articles published since July 12th.



7. Meditation course with Lama Walli

Let's continue with our program now: Lama Walli will be giving teachings about ,ultimate Bodhiciatta' and ,Tonglen' the practise of giving and taking during the upcoming meditation course starting Wednesday evening July 2nd and ending Sunday at lunch time July 6th. Dharma-teacher Chris will guide the meditation sessions and will give the relevant instructions.

There are still places and you are most welcome to join!

Registration possible via: www.bodhipath-renchen-ulm.de/programm or via email to:

info@bodhipath-renchen-ulm.de

8. Poem for Shamar Rinpoche from Dr. Dennis Sieg, Bodhi Path Düsseldorf

Oh precious teacher,

*Countless eons ago,
you cut all suffering at the root
and realized that
whatever is dependently arisen is
unceasing, unborn,
un-annihilated, not permanent,
not coming, not going,
without distinction, without identity
and free from conceptual construction.*

*Yet I, for whom these are but words,
am struck by grief on this sad day
that you Shamarpa Mipham Chokyi Lodro
stopped manifesting in this world.*

*Due to a small break in my bad karma,
accumulated through beginningless wandering,
due to a flicker of merit in this life,
I met you Rinpoche and received your precious teachings.*

*The wish fulfilling instructions on Bodhicitta
you put into my hand and heart.
If now I fail to put them into practice,
when could such a chance be mine again?*

*Therefore, kind teacher, grant your blessing,
that I never fail or falter on the Bodhi path.
Through your continuous inspiration may I persevere in practice
and diligently train my mind.*

*And all the merit gained thereby, I will
dedicate wholeheartedly to the fulfillment of your wishes,
so that all obstacles may be dispelled, which would hinder
your swift return*

OM AMI DEWA HRIH

To conclude: Shamar Rinpoche has given us everything we need on the path during the last years. Still in the last course in June he gave wonderful essential teachings – now it is our turn to put everything into practice, step by step and continue Rinpoche's activity. Let's achieve it!

With heartfelt regards

Your Bodhi Path Team